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Nej tak
til statsstyring

D F I F

| "Ulven kommer"
Ovenstående er et udtryk, man skal passe 
på med at bruge i flæng. Alle kender hi
storien om den lille dreng, der for at få 
opmærksomhed råbte: "Ulven kommer", 
uden at der overhovedet var tegn på det. 
Det bevirkede, at folks årvågenhed faldt og 
da ulven endelig kom, var folk ikke i stand 
t il at forsvare sig.

► ^  I forbindelse med offentliggørelsen af 
den nye rapport "Eliteidræt i Danmark" der 
omhandler loven om eliteidrættens frem
me, blev forbundet indkaldt t il et møde 
med kulturministeren, for at give sin ufor
beholdne mening om rapporten anbefalin
ger og forslag. Nu er eliteidræt normalt ik 
ke et område, som DFIF beskæftiger sig 
med, men indholdet i en del af en ellers 
udmærket rapport har alligevel en sådan 
karakter, at vi må råbe "ulven kommer".

I forhold t il den nuværende lov foreslås 
det i betænkningen, at sammensætningen 
af Team Danmarks bestyrelse og repræsen
tantskabet ændres væsentlig i forhold til 
det bestående. Rapporten anbefaler, at 
Team Danmarks bestyrelse udviddes fra 7 
t il 8 medlemmer, hvor de fire medlemmer, 
herunder formanden, udpeges af den t il 
enhver tid siddende kulturminister. Der
med øges antallet af ministerielt udpegede 
personer, fra to t il fire, således at disse 
personer reelt vil have flertal i bestyrel
sen. Samtidig skal kulturministeren udpe
ge 6 medlemmer t il repræsentantskabet, 
mod to medlemmer nu.

Det v il DFIF betegne som en øget 
statsstyring, og det er en udvikling som 
idrættens organisationer ikke er interesse
ret i.

På mødet bekendtgjorde kulturministe
ren ganske vist, at det aldrig kunne kom
me på tale. Det var kun inden for elite
idrætten og Team Danmark, der jo helt 
specielt var omfattet af en elitelov, men - 
undskyld fru minister - sporene skræmmer.

I 1994 udgav Claus Bøje og Henning 
Eichberg „Idrættens Tredje Vej", som var

en del af den kulturpolitiske redegørelse.
I denne bog påpeges det, at det er for

fatternes ønske, at idrætten bør styres ef
ter de samme parametre som andre sag
kyndige og uafhængige fonde så som Sta
tens Musikråd, Det Danske Filminstitut, 
Statens Filmcentral, Teaterrådet m.fl. ud 
fra det man kalder armslængdeprincippet.

I en kronik fra Information samme år 
udtaler daværende kulturminister Jytte 
Hilden: "... den model sagtens kan bruges 
inden for idrætsområdet, for det spænden
de er jo så, hvem den t il enhver tid sid
dende kulturminister udpeger som rådgive
re, for dér kommer den kulturpolitiske sty
ring ind. (Citat slut).

I "Idrættens Tredje Vej (s. 262) skriver 
forfatterne:

"Eliteidrætslovens Team Danmark står 
på mange måder for en så ressourcefuld og 
synlig forvaltning af statens kulturpolitik 
på eliteidrætsområdet, at det er nødven
digt at efterlyse en tilsvarende årvågenhed 
i kanaliseringen af kulturpolitisk bevidst
hed og ressourcer på den brede idræts om
råde".

Det burde derfor ikke undre, at DFIF fø
ler trang t il at råbe "ulven kommer", ikke 
mindst da den ene af bogens forfattere, 
Claus Bøje har siddet i det udvalg, der er 
fremkommet med betænkningen.

DFIF sagde i 1994 nej tak t il Idrættens 
Tredje Vej. Det gør vi også i år 2001 og 
fremover, men det kan undre, at der i ar
bejdsgruppen bag eliterapporten ikke var 
andre fra idrættens verden, der fulgte Dan
marks Idræts-Forbunds direktør Karl Chri
stian Koch, i hans mindretalsudtalelse.

ELiteidrætsrapporten er set fra vores si
de det første skridt mod en yderligere 
statsstyring af idrættens forhold. Derfor 
tager vi afstand fra den del af rapporten, 
der ønsker at ændre magtbalancen mellem 
staten og Team Danmarks bestyrelse.

Det er også det eneste vi tager forbe
hold for i en ellers udmærket. |
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Elitelov skal revideres
Arbejdsgruppe nedsat af kulturministeriet 
foreslår revision af eliteidrætsloven

på 15 år fjernes, således at Team 
Danmark også kan støtte elite
idrætsudøvere under 15 år. Samti
dig skal Team Danmarks ansvar i 
forhold t il doping og andre etiske 
metoder præciseres.

Team Danmark skal desuden 
også have en kulturpolitisk for
pligtigelse, således at en fornyel
se af eliteidrætten sker under 
skyldig hensyntagen t il en mang
foldighed og med mulighed for at 
støtte "et eksperimenterende og 
alsidigt udtryksregister"

Det foreslås endvidere, at 
Team Danmark også tildeles en 
forskningsforpligtigelse.

Fremover skal Team Danmark 
modtage 10,1 % af overskuddet 
fra Dansk Tipstjeneste. Det svarer 
t il den nuværende overskudsdel 
samt tilskuddet fra DIF, i alt ca. 
86 mio. kr. (1999 tal).
For at øge indtægterne skal der 
oprettes en selvstændig fonds
eller selskabsdannelse i samarbej
de mellem Team Danmark og DIF 
med det formål samlet at mar
kedsføre eliten og DIF's special
forbund. Overskuddet fordeles 
mellem Team Danmark og DIF. |

En arbejdsgruppe 
nedsat af 
kulturminister 
Elsebeth Gerner 
Nielsen har haft 
eliteidrætsloven 
under lup og foreslår 
en gennemgribende 
revision. Foto. 
Sportsfoto Aps.

Der foreslås helt konkret, at Team 
Danmark fremover skal ledes af en 
bestyrelse på otte medlemmer. Fi
re medlemmer, herunder forman
den, udpeges af kulturministeren. 
To udpeges af aktive og trænere 
og to af DIFs bestyrelse.

Den nuværende aldersgrænse

FAKTA:
Arbejdsgruppen består af: 
Kontorchef i Kulturministeriet 
Henrik Kjær Hansen (formand), 
direktør for DIF, Karl Chr. Koch, 
direktør for Team Danmark Pre
ben Kragelund, formand for 
Team Danmarks repræsentant
skab, lektor Jens B. Christensen, 
foredragsholder Marianne Flor
man, lektor Else Trangbæk og 
udviklingschef Claus Bøje, Loka
le- og Anlægsfonden.
Hele rapporten kan hentes fra 
ministeriets hjemmeside: 
www.kum.dk

| Kulturminister Elsebeth Gerner 
Nielsen nedsatte sidste år en ar
bejdsgruppe for at få belyst be
hovet for ændringer i loven om 
eliteidrætten i Danmark. Ar
bejdsgruppen anbefaler, at der 
fremsættes et forslag t il revision 
af loven om eliteidrættens frem
me. Lovforslaget bør indeholde 
forslag til:

en ændring af formålsbestem
melsen

en ændring af repræsentant
skabets sammensætning og 
opgaver

en ændring af bestyrelsens 
sammensætning og

en ændring af finansieringen

\
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AF LARS ROGER SØRENSEN, JOURNALIST
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Slagsmål om den 
danske
Det, som i første om
gang især ligner et 
slagsmål om statssty
ring mellem DIFs for
mand Kai Holm og 
kulturminister Else
beth Gerner Nielsen, 
er måske i lige så høj 
grad en fortsættelse 
af det gamle modsæt
ningsforhold mellem  
DIF og de aktive e li
teidrætsudøvere t il
bage fra Team Dan
marks dannelse i 
1984.

| Der er lagt op til et verbalt slags
mål af de store den 5. marts, hvor 
kulturminister Elsebeth Gerner Niel
sen har inviteret idrættens organi
sationer til på Idrættens Rigsdag i 
København at diskutere den kom
mende eliteidrætspolitik i Danmark.

Et møde over temaet "det yp
perste i idrætten".

Hidtil - siden offentliggørelsen 
af en rapport om forslag t il en ny 
eliteidrætslov den 30. januar - har 
tonen om revisionen af loven om 
Team Danmark været meget skin
ger, men tonerne bliver sikkert kla
rere den marts-dag i Vega på Eng
havevej, også kaldet Musikkens 
Hus.

Især bliver det interessant at 
høre, hvad formanden for Danmarks 
Idræts-Forbund, Kai Holm, har at 
sige denne gang.

Få timer efter offentliggørelsen

PREBEN KRAG

af rapporten udsendte han en pres
semeddelelse, hvor han tog afstand 
fra rapporten.

"DIF imod statsstyring af elite
idrætten", hed det fra Kai Holm, 
der sammenlignede forslaget i rap
porten om en ændring af bestyrel
sens sammensætning i Team Dan
mark - et forslag som reelt vil 
mindske DIFs indflydelse på Team 
Danmark - med den meget stramme 
statsstyring af eliteidrætten i det 
tidligere DDR.

Et par dage senere kaldte DIF- 
formanden i dagbladet B.T., rappor
ten noget makværk, og et stykke 
rent radikalt bestillingsarbejde. Kul
turministeren kommer som bekendt 
fra Det Radikale Venstre.

To dage senere bragte Politiken 
et indlæg, hvor Carsten Haurum, 
tidligere håndbold Landsholdsspiller 
og tidligere aktiv-repræsentant i 
Team Danmarks bestyrelse, hentede 
et 16-17 år gammelt Kai Holm-citat 
frem fra dagbladet Information:

"Vi mener ikke, at man kan 
forestille sig en statsstøtte uden en 
offentlig deltagelse i styringen. Vi 
mener faktisk, at det er helt nød
vendigt, at det offentlige er med i 
denne sektor (eliteidrætten, red.).
I dansk idræt er vi på længere sigt 
alt for små til at kunne klare os 
mod den gevaldige kommercialise
ring af eliteidrætten, der er i gang. 
Idrætten vil ligge blottet for kom
mercielle overgreb. Derfor må sta
ten med."

Betænkelige miner på 
pressemødet. 
Etiterapporten går en 
uvis skæbne i møde 
efter at D IF s  direktør 
Karl Chr. Koch (tv) tog 
afstand fra rapporten. 
Foto. Sportsfoto Aps.

Debatten afsporet
Med sine meget hurtige og bomba
stiske udmeldinger afsporede DIF- 
formanden reelt en ordentlig dis
kussion om indholdet i rapporten.
Ifølge de øvrige udvalgsmedlemmer 
kom det som et chok for dem , at 
Karl Chr. Koch, der ellers har delta
get loyalt i udvalgets arbejde, på 
det sidste møde tog forbehold for 
punktet om bestyrelsens sammen
sætning.

Og kun på det ene punkt. Et 
sidste øjebliks forbehold, der beret
tiger til - ifølge Kai Holm - at be
tegne hele rapporten som "radikalt 
bestillingsarbejde".

Nogle uger tidligere havde han i 
en sluttet kreds af topledere fra DIF 
og Team Danmark fortalt, at DIF ik
ke kunne tilslutte sig den nye rap
port.

Tidligere i 2000 havde han sam
men med den daværende formand 
for Team Danmarks bestyrelse, 
borgmester Ove Dalsgaard fra Balle
rup, været hos kulturministeren og 
foreslået, at DIF og Team Danmark 
skulle slås sammen til én organisa
tion. Det var jo også et slags signal 
fra DIF om, hvordan man her me
ner, at dansk eliteidræt har det 
bedst.

Team Danmark og ikke mindst 
de aktive har tidligere været uenige 
med Kai Holm. Tilbage i 1984, da 
han lidt overraskende, bl.a. på 
grund af heftig modstand fra de ak
tive eliteidrætsfolk, ikke blev valgt y  ... læs mere på næste side
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y  t il bestyrelsen. Rapporten og de akti
ves reaktioner på den viser, at de 
åbenbart fortsat er uenige med DIF's 
formand om, hvad der er bedst for de 
aktive.

De aktive tilfredse
Team Danmarks bestyrelse finder rap
porten god.

- Vi mener, at dansk eliteidræt 
har det bedst ved at være forankret i 
den danske kulturpolitik. Ikke mindst 
fordi, at det er de aktive bedst tjent 
med i en tid, hvor kommercielle inte
resser overtager en stadig større del 
af styringen af eliteidrætten, siger 
Preben Kragelund, og de aktive har 
udtalt sig på linie hermed.
 ̂ Således giver Victor Feddersen, 
fra Team Danmarks aktivgruppe, og 
nyvalgt medlem af DIF's aktivkomite, 
sin fulde støtte til rapporten.

- 1 rapporten ligger en række for
slag, hvor det overordnede mål er at 
forankre eliteidrætten solidt i dansk 
kulturpolitik, og med det pres, der i 
dag ligger på den enkelte idrætsud
øver, er det efter vores mening vig

tigt, at staten og dermed samfundet 
er en aktiv medspiller, siger den tidli
gere guldroer og tilføjer:

- Vi aktive ser naturligvis helst, 
at idrætten opnår fælles enighed om 
rapporten, men med det sociale sig
te, der også ligger i rapporten, er vi 
ikke i tvivl om, at den skal have fuld 
opbakning fra os. Ved præsentatio
nen af rapporten udtalte den enlige 
aktive i arbejdsgruppen, håndbold
spilleren Marianne Florman, også sin 
entydige støtte til rapporten.

Det samme gjorde den tidligere 
elitegymnast Else Trangbæk og den 
tidligere atletiklandstræner Jens B. 
Christensen, som samtidig var for
mand for træner/aktiv-gruppen i 
Team Danmark. Jens B. Christensen 
var tilfreds med, at både trænere og 
aktive med forslagene er sikret en 
plads i den nye bestyrelse, og han 
fandt ligesom Else Trangbæk, at de 
fire bestyrelsesmedlemmer, som mini
steren skal udpege, hver især "skal 
have meget brede kompetencer i ste
det for at repræsentere snævre inte
resser".

DGI vil opsplitning
Også den anden store idrætsorganisa
tion, DGI, har stærke forbehold over 
for rapporten, som ellers giver den 
folkelige eliteidræt medvind efter ef
terårets elitedebat i DGI. Leif Mikkel
sen vil ikke fortælle til dette blad, 
hvad DGI vil foreslå i en ny elite
idrætslov, men til sit eget blad, Ung
dom & Idræt, siger han, at den elite, 
som DGI vil arbejde med, ikke skal 
være en del af Team Danmark.

- Vi mener bare, at Team Danmark 
skal splittes op med en del af midler
ne til os, siger han. Noget lignende 
sagde han ifølge Vejle Amts Folkeblad 
i Vingsted Centret, hvor han lagde op 
til, at DGI skal gøre sig klar til en 
kulturkamp. Så der er lagt op til et 
brag den 5. marts i København. Lige 
over middag kommer dagens højde
punkt, nemlig en paneldebat mellem 
kulturministeren, de konservatives 
idrætspolitiske ordfører, Brian Mikkel
sen, Kai Holm, Leif Mikkelsen og så 
Team Danmarks nye bestyrelsesfor
mand, borgmester Erik Nielsen, Rød
ovre. Det bliver næppe kedeligt. |

DFIF betænkelig ved for 
stærk statslig styring

AF JOHN THRANE, REDAKTØR, DFIF

Y
| DFIF var ligesom de øvrige to 

idrætsorganisationer, DGI og DIF, 
samt Team Danmark inviteret t il 
møde med kulturminister Elsebeth 
Gerner Nielsen om den nye elite
idrætsrapport.

- Vi er glade for invitationen, 
men da vi ikke arbejder med elite
idræt, har vi ikke mange kommen
tarer, sagde DFIFs formand, Tage 
Carlsen, efter mødet i Kulturmini
steriet.

- Det eneste punkt, som vi er 
betænkelig ved, er sammensætnin
gen af bestyrelsen. Vi finder det li
ge i overkanten, hvis staten skal 
udpege halvdelen af medlemmerne,

bl.a. formanden. Disse fire vil jo re
elt udgøre et flertal, påpeger Tage 
Carlsen,

Og det er netop det springende 
punkt i rapporten. Rapporten peger 
på en udvidelse af Team Danmarks 
bestyrelse fra 7 t il 8 medlemmer, 
hvor de fire medlemmer, herunder 
formanden, udpeges af kulturmini
steren. De resterende fire pladser 
besættes med to fra DIF og to fra 
de aktive idrætsudøvere.

I øjeblikket udpeger kulturmini
steren kun to, mens Team Danmarks 
repræsentantskab vælger hovedpar
ten af bestyrelsen. Til repræsen
tantskabets 24 pladser skal kultur

ministeren udpege 6 medlemmer i 
stedet for som nu to.

Forslag lægger op t il en øget 
statslig styring af Team Danmark, 
og Tage Carlsen frygter at en sådan 
model, vil brede sig t il idrættens 
organisationer.

- Kulturministeren påpegede, at 
Team Danmark er en statsinstituti
on ligesom så mange andre kultu
relle institutioner. Den foreslåede 
sammensætning af bestyrelsen ad
skiller sig ikke fra disse andre insti
tutioner, og ministeren kunne be
rolige os med, at vores frygt er helt 
ubegrundet, siger Tage Carlsen. |
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AF JOHN THRANE, REDAKTØR, DFIF . FOTO. DFIF

Idrætsfest i Kolding 2002
Den første Firmaidrætsfestival afvikles i Kolding i 2002.

\

\
DFIF håber, at 

Koldinghus Slot kan 
danne rammen om en 

international 
sundhedskonference i 

forbindelse med 
Firmaidrætsfestivalen 

2002.

| Det har Længe været be
stemt, at det bliver Kolding 
Kommune, der bliver værtsby 
for den første store Firma- 
idrætsfestival der afvikles fra 
den 6. til den 8. september 
2002.

Nu begynder der at tegne 
sig et billede af, hvilke akti
vitetstilbud og events de for
ventede 5-6000 deltagere 
skal tilbydes på den første 
Firmaidrætsfestival.

Fundamentet for festiva
len bliver DFIF's DM stævner i 
sommeridrætterne. DM stæv- 
nerne skal afvikles som en 
del af i drætsfesti valen og 
dermed give grundlaget for 
de første 3-4000 deltagere. 
Det betyder, at DFIF's fod
bold- og håndboldspillere, 
petanquespillerne, billardspil- 
Lerne, dartspilierne, samt rif
fel- og pistolskytterne skal 
afvikle deres DM'er i Firma
idræt i Kolding i september 
næste år. Dertil kommer en 
række åbne stævner i flere 
idrætsgrene.

Alt er booked
Firmaidrætsfestivalen bliver 
en stor udfordring for Kolding 
Firma Sport (KFS) , men for
manden for KFS, Jørn Godt

ryster ikke på hånden.
- 1 KFS er vi klar til at ta

ge fat på opgaven. Vi har al
lerede booked stort set alle 
idrætsfaciliteter i Kolding og 
omegn, lige fra haller, bow
lingbaner, skydebaner og sta
dion. Samtidig har vi booked 
overnatningssteder, hoteller, 
skoler og campingpladser, så 
vi er klar t il at tage imod de 
mange idrætsudøvere til fe
stivalen, siger Jørn Godt.

Jørn Godt håber på, at de 
omkringliggende firmasports
foreninger vil være behjælpe
lige med at stille de mellem 
3-400 frivillige hjælpere der 
skal til for at afvikle det sto
re arrangement, og han har 
allerede fået positive tilbage
meldinger fra flere, oplyser 
han.

- Vi har naturligvis også 
haft kontakt t il Kolding Kom
mune, og de har lovet at gå 
ind i arrangementet 100 %, 
Ligesom Cityforeningen og 
Kolding StorCenter har givet 
positive tilsagn, siger Kol- 
ding-formanden.

International
sundhedskonference
Udover DM stævnerne, skal 
der afvikles en lang række

events og aktiviteter, der skal 
sætte fokus på firmaidræt
tens mangfoldighed og styrke 
som folkelig breddeidræt.

DFIF's aktivitetsudvalg har 
planer om at afvikle et moti
onscykelløb og et adventure- 
Løb udenfor byen med frilufts
aktiviteter om Lørdagen.

DFIF's Uddannelsesudvalg, 
vil afvikle en international 
sundhedskonference, hvor te
maet er motion og sundhed 
på arbejdspladsen. Internati
onale kapaciteter på området 
skal sammen med de relevan
te ministerier forsøge at give 
et bud på, hvordan arbejds

pladsen kan integreres i 
fremtidens sundhedspolitik.

I øjeblikket foregår plan
lægningen på højtryk, og det 
er DFIF's foreningskonsulen
ter Jan Grumstrup og Torben 
Laursen, der har fået opga
ven som koordinatorer. Det er 
planen, at der inden sommer
ferien skal ligge en gennem
arbejdet drejebog for festi va- 
Len. Så man kan roligt sætte 
kryds i kalenderen i dagene 
fra den 6. til den 8. septem
ber 2002.

Det bliver ikke kedeligt, 
Lover arrangørerne. |

GRATIS
[fil Fil f i l
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udkommet!

Danmarks 
største udvalg 
af forenings
artikler

SPECIALTILLÆG: Hvordan 
tjener foreningen penge?

Rekvirer kataloget på tlf. 97 17 55 99 eller 
på hjemmesiden: www.jorgensen-engros.dk

JØRGENSEN ENGROS A/S 
Hunnerupvej 3 . Barde . DK-6920 Videbæk 
Tlf. 9717 5599 . Fax 9717 5600 
E-mail: nyt@jorgensen-engros.dk 
www.jorgensen-engros.dk

nr. 2 • 2001 Firmaldræt 7

http://www.jorgensen-engros.dk
mailto:nyt@jorgensen-engros.dk
http://www.jorgensen-engros.dk


/ " \ b  ̂ v e     ^

Stævne2001 5*̂  fra 1. marts til  31. september 2001

Idrætsgren Dato Måned/år Sidste frist Forening Kontaktn r.

M Sa BADMINTON
Badminton l i . MAR. 2001 SØNDERBORG 74 42 60 60

r\ BILLARD
Albani Cup 09. & 10. JUNI 2001 05/05-2001 FKS, ODENSE 66 16 82 42

BOWLING
Sæby Storkøb 
Jubilæums Cup 10.-11. MARTS 2001 SÆBY 98 46 72 21
Knæk et æg 08. APR. 2001 18/04-2001 SVENDBORG 62 22 25 79
Bymesterskab 29. APR. 2001 29/03-2001 ESBJERG 75 13 04 70
Bymesterskab 13. MAJ 2001 06/04 2001 SLAGELSE 58 50 60 90

DART

(X Dart 21.-22. OKT. 2000 02/10-2000 FKS, ODENSE 65 93 86 73

r  o FODBOLD INDE

j Five a side 04. MAR. 2001 04/02-2001 ESBJERG 75 13 04 70
Åbent Stævne 21.-22. APRIL 2001 02/04-2001 FKS ODENSE 66 16 58 80

r^ o FODBOLD UDE

> Hannerupst. 12. AUG. 2001 27/07-2001 FREDERICIA 40 19 58 76

'  V 9

; l

GOLF
DM i Naturgolf 09.-10. JUN. 2001 20/05-2001 FREDERICIA 98 42 70 63

. 3 HÅNDBOLD

“ c ' Åbent Stævne 21.-22. APRIL 2001 02/04-2001 FKS ODENSE 66 16 58 80

& MOTIONSLØB
Engsøløbet 27. MAJ. 2001 27.04-2001 GRINDSTED 75 32 26 09
Danmark Stafet 20. MAJ. 2001 14.05.2001 RY 86 89 21 56
Danmark Stafet 31. MAJ. 2001 16.05.2001 KØBENHAVN 44 98 54 26
Vestkystløbet 10. JUN. 2001 10/05-2001 ESBJERG 75 13 04 70
Danmark Stafet 10. JUNI 2001 31.05.2001 HILLERØD 48 26 96 43
Danmark Stafet 10. JUNI 2001 28.05.2001 NÆSTVED 55 73 56 84
Danmark Stafet 16. JUNI 2001 01.06.2001 SVENDBORG 62 22 58 09
Danmark Stafet 25. AUG. 2001 10.08-2001 FREDERIKSHAVN 98 43 04 38
Kongebroløbet 8. SEPT. 2001 MIDDELFART 64 41 20 90
Crossløb 16. SEPT. 2001 09/09-2001 FREDERICIA 75 92 76 39

,-^ L
PETANQUE
Doubleturn. 19. MAJ 2001 01/05-2001 MIDDELFART 64 41 20 90
Petanque 11. & 12. AUG. 2001 25/06-2001 FREDERICIA 75 92 76 39

RIFFEL 50 M
Riffel 50 m 25. & 26. MAJ 2001 25/04-2001 TØNDER 74 76 11 43
Riffel 50 m 17. JUN. 2001 01/06-2001 FREDERICIA 75 92 63 42
Riffel 50 m 23. JUN. 2001 31/05-2001 FKS ODENSE 66 17 63 20
Riffel 50 m 18. & 19. AUG. 2001 30/07-2001 MIDDELFART 64 41 50 30
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AF KNUD JOHANSEN, PETANQUEINSTRUKTØR, RY FAMILIE OG FIRMA IDRÆT

y

Førstehjælp til 
petanqueafdeling
18 kursister hjælper 
trængt petanqueafde
ling i Firma Sport Sorø

| Hvad gør man, når en afdeling er 
ved at afgå ved en stille dø? Man 
giver selvfølgelig akut førstehjælp, 
og laver en plan for at afdelingen 
kan vokse sig stor og levedygtig 
igen.

Forrest: Hans 
Henrik Gråkær og 

Jesper Eisvang fra 
Firmasport Sorø. 

Bagerst 
førstehjælpsgruppen 

bestående af Niels 
Peter Lauersen, 

Kolding, Eva Enge II, 
Helsingør, Susanne 
Desheim, Helsingør 

og Connie Keinecke, 
Roskilde.

FAKTA
Under diskussionerne kom 
der massevis af gode forslag 
til hvad man kan gøre.
• Åbent hus eller Familie

dag
• Samarbejde med nabo

klubber
• Lave turneringer
• Aktivere tilskuere
• Kontakt til presse
• Firmafester eller skovture
• Bydyst
• Alliance med butikker i 

byen
• Medlemspleje
• Information til firmaer

\
FAKTA
Man kan finde samarbejds
partnere og tage kontakt til:
• Seniorklubber
• Ældersagen
• Pensionistforeninger
• Boligforeninger
• Plejehjem
• Skoler
• Ungdomsklubber

Det var den opgave som de 18 
kursister på et efteruddannelses
kursus i petanque i Middelfart tog 
meget alvorligt. Og det var der 
god grund til, for petanqueafdelin- 
gen i Firma Sport Sorø, var stærkt 
på vej til de evige petanquebaner 
et sted i Sydfrankrig.
Begge deltagere fra Sorø, Hans 
Henrik Gråkær og Jesper Eisvang, 
truede nemlig med at nedlægge 
afdelingen, da den i øjeblikket kun 
bestod af 3 medlemmer. Dem selv 
og én mere, og de var ved at løbe 
sur i det hele. Så opgaven for de 
18 kursister var forholdsvis enkel: 
Hvad kan Sorø gøre for at pe- 
tanqueafdelingen vokser fra de nu
værende 3 medlemmer t il 50 med
lemmer i løbet af 5 år?

Førstehjælpsgruppe
De 18 kursister kom fra ikke færre 
end 12 foreninger, ideerne var lige 
så talrige. Derfor blev der brugt en 
hel del tid og energi på at komme 
med gode forslag til hvad Hans 
Henrik og Jesper kunne sætte i 
værk for at fordoble deres med
lemstal hvert år.

Rigtig mange ideer og proble
mer blev diskuteret og en hel ræk
ke forslag kom på banen, bl.a. at 
Hans Henriks mor burde være det

næste medlem, da dette vil hæve 
aldersgennemsnittet.

Efter en rigtig god diskussion, 
endte det med oprettelsen af en 
førstehjælpsgruppe bestående af 
Eva Engell, Helsingør - Susanne 
Desheim, Helsingør - Connie 
Keinecke, Roskilde samt Niels Pe

ter Lauersen, Kolding. Det er så 
meningen førstehjælpsgruppen 
skal holde kontakt til Hans Henrik 
og Jesper fra Sorø, og være spar
ringspartnere i arbejdet med at 
genrejse petanqueafdelingen i Fir
masport Sorø t il tidligere tiders 
storhed. |

Hærvejsvandring
300 km „hyggetur" på 7 dage 8.-14. juli 2001

Den 29. Hærvejsvandring starter i Slesvig søndag den 8. ju li 2001 og følger den 
gamle hærvej. Undervejs ser vi den storslåede jyske natur og de mange historiske 
mindesmærker, afsluttende med fælles indmarch gennem Viborg lørdag den 14. juli.

Prisen er 1.675 kr. der inkluderer:
• Bustransport t il Slesvig eller hjemtransport fra Viborg
• Morgen- og aftensmad på kro eller lignende.
• Suppe på middagsrast og vand/saftevandsdepoter.
• Overnatning på skoler eller haller.
• Transport af bagage.
• Sanitetstjeneste.

Øvrige forplejning kan købes t il FODSLAW's lave priser.
Har du lyst t il at opleve fællesskabet på denne tur, kan du få yderligere oplysninger 
eller tilmelde dig hos:

Vandreforeningen FODSLAW
Postboks 268 LI. Set. Hans Gade 9 . 8800 Viborg 

Tlf. 86 61 35 88, fax 86 61 35 89 
Internet: www.fodslaw.dk - e-mail: admin@fodslaw.dk

/
/

/
/
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TEKST. JOHN THRANE . FOTOS. PATRICK JØRGENSEN

Y

Høj puls ved 
Cardio Congress

8 timer med høj puls og sved på panden 
ved DFIF's Cardio Congress 2001

| Der var garanti for høj puls, sved på 
panden og mælkesyre i benene, da 
DFIF for anden gang afviklede Cardio 
Congress i Fredericia Idrætscenter.

De 75 instruktører var advaret. 
DFIF's uddannelsesudvalg havde tilret
telagt et ben hårdt program. 8 timer 
med masser af inspiration til nye lekti
oner hjemme i foreninger og motions
centre, så det var en god idé at spare 
lidt på kræfterne fra morgenstunden.

Men det var svært at 
holde ben og arme i ro, 
da de første melodier 
bragede ud fra det store 
musikanlæg, og sven
ske Mia Larsson førte 
instruktørerne på en 
musikalsk rejse med 
sjov Kids Aerobic for 
alle aldre. Og da Peter 
Jacobsen tog over 

med den nye hotte trend, aero- 
boxing, kastede instruktørerne sig ud i 
en hæsblæsende blanding af slag, 
spark og parader fra kampsportens 
verden. Samtidig svedte og pustede 
spinningfolket til Gitte Jensen og Lars 
Kjær Sørensens kommandoer på de 20 
spinningcykler, så der var god brug for 
vanddunkene og de ekstra tørre trøjer.

Begejstrede instruktører
Lederen af motionscentret i ROFI 
(Ringkøbing og Omegns Firma Idræt), 
Anne-Birgitte Johnsen, deltog i spid
sen for 9 instruktører fra ROFI.

- Det er noget af det bedste jeg 
har deltaget i. Standarden er høj og 
instruktørerne er super professionelle. 
Mine instruktører er meget begejstre
de, siger Anne-Birgitte, og afslører, at 
hun vil starte aero-boxing op i ROFI 
til efteråret.

- Tendensen går imod mindre kore
ografi. Hvis man vil have fat i det 
bredde publikum, skal det være enkelt 
og dynamisk, så det giver folk sved på 
panden, fastslår Anne-Birgitte.

Også spinninginstruktørerne fra 
ROFI var begejstrede.

- Vi har haft spinning på program
met et års tid, og det er blevet en 
kæmpesucces. Vi har 16 cykler, og de 
er fuldt bookede hver aften på 2-3 
hold, siger instruktør Dina Højbjerg fra 
ROFI.

- Det er godt med ny inspiration. 
Vi er ikke så rutinerede endnu, så vi 
får en masse med hjem, supplerer 
Jens Skannerup, der også er instruktør 
i ROFI, og ivrig motionscyklist om 
sommeren.

- Spinning er en supereffektiv må
de at bygge din kondition op, og det 
giver god styrke i benene. Vi startede 
sidste år i marts, og vi kunne mærke, 
at vi var godt kørende, da vi startede 
udendørs. Jeg har mange cykelryttere 
på mine hold, og har fået et trænings
program som Herning Cykel Klub bru
ger, sagde Jens Skannerup. |

Se flere billeder fra Cardio Congress 
““2001 på www.dfif.dk
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FAKTA
Cardio Congress 2001. En aerobic- og 
spinningkongres med teori og praksis om 
de nyeste trends inden for kredsløbstræ- 
ning. 75 instruktører fik inspiration i: 
Kids Aerobic, aero-boxing, step, bodyto- 
ning, freestyler high/low, funk og stræk, 
pulstræning på cykel, maximal fedtfor
brænding og spinning-wheels-surprise.



rormanaen for Næstvea tirma Sport, Leif Kasmussen ( tnj 
og Kurt Petersen fra DFIF's styrelse fik  genopfrisket

TEKST & FOTO. AJA ANDERSEN, NÆSTVED FIRMA SPORT

Gensyn m ed  
gam le ven n er

Stævnehygge med nye og gamle venner 
da Næstved Firma Sport markerede 50 års 
fødselsdag med jubilæumsstævner

- Jeg var egentlig med til at spille 
fodbold, men det var lidt for hårdt. Nu 
er det badminton der gælder. Jeg spil
ler mixeddouble, og da jeg fik pro
grammet t il dette stævne så jeg, at jeg 
også skulle spille damedouble. Det ple
jer jeg ikke, så udvalget havde sat mig 
sammen med en tilfældig spiller. Det er 
helt fint, sagde Jeanne KubeL.

Dagen før havde herrerne fra revisi
onsfirmaet bevist, at de kan jonglere 
med andet end tørre tal. Fodboldholdet 
vandt jubilæumsturneringen i fodbold.

- Godt jeg ikke er på kontoret i 
morgen, så skal vi bare høre på dem, 
sagde Jeanne Kubel med et stort smil.

Det havde dog givet noget ping 
pong, for Jeanne Kubel og hendes mak
ker Gert Rasmussen vandt mixeddouble 
i jubilæumsturneringen.

Gamle dage genopfrisket
Formanden for NFS, Leif Rasmussen var 
glad for at både gamle og nye medlem
mer bakkede op om jubilæumsstævnerne.

- Det er rart at se, at der er mange 
tidligere medlemmer, der igen har fun
det vejen forbi sportshallerne. Ved ju
bilæumsstævnerne har vi netop appel
leret til, at de „gamle" spillere i alle 
vores aktiviteter kunne komme og del
tage, og få opfrisket gamle dage. Og 
det er tydeligt, at de har hygget sig.
Nu håber vi naturligvis, at der er nogle 
af dem, der har fundet lyst t il at delta
ge igen, sagde Leif Rasmussen, der og
så kunne glæde sig over, at en masse 
nuværende medlemmer mødte op for at 
fejre jubilæet. |

| Lørdag den 3. februar 2001 kunne 
Næstved Firma Sport (NFS) fejre 50 års 
jubilæum. En begivenhed, som vi hav
de forberedt gennem en lang periode, 
og som vi nu kan se tilbage på med 
dejlige minder.

I weekenden før jubilæet havde alle 
vores indeaktiviteter inviteret t il jub i
læumsstævner, hvor både nuværende 
og tidligere medlemmer hyggede sig 
før, under og efter kampene.

På sidelinien mødte vi Jørgen Wich- 
mann, som tidligere har deltaget i 
mange af NFS' stævner i badminton.

- Vi er nogle af de spillere, der tid
ligere deltog i alle stævnerne. Det var 
hyggeligt også dengang i „gamle da
ge", og så er der altid en særlig stem
ning ved stævner i Næstved Firma 
Sport, sagde Jørgen Wichmann.

Også spillerne fra den nu nedlagte 
Gardehusar Kaserne i Næstved deltager 
fortsat i aktiviteterne i NFS på trods 
af, at de fleste arbejdsmæssigt er flyt
tet t il andre kaserner - fortrinsvis t il 
Slagelse.

- Det er altid sjovt at være med i 
disse stævner. Vi hygger os, spiller 
nogle gode kampe og har masser af go
de timer sammen, sagde Marianne An
dersen.

Taljonglører vandt
Et andet sted sad fire spillere fra revi
sionsfirmaet PriceWaterHouseCoopers, 
som er trofaste deltagere ved NFS' 
stævner. De var enige om, at det er 
sjovt og hyggeligt at mødes under an
dre forhold end på arbejdspladsen.

De fire badminton-spillere fra 
* revisionsfirmaet PnceVaterHouse- 

Coopers er faste deltagere til NFS' 
stævner.
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AF JOHNJTHRANE, REDAKTØR, DFIF. FOTO. FFFIF.

r

Jubilæum
Mr. Fag & Firma, Hans 
Borbjerg, blev udnævnt 
til æresmedlem i Samvir
kende Idrætsklubber i 
Fredericia. T.v. forman
den for SIF, John Bech 
Hansen. Foto. FFFIF.

med hæder og fest
| Foreningen med det Lange navn, 
Fredericia Fag- og Firmaidrætsfor
bund (FFFIF) markerede den 14. janu
ar de første 50 år på banen med en 
reception, hvor over 140 gæster 
skabte trængsel om tag selv bordet i 
FFFIF's hyggelige klubhus på Hanne- 
rupgårdsvej.

Lørdagen efter, den 20. januar, 
var der inviteret til jubilæumsfest i 
Dronning Margrethe-Flallen for alle 
140 klubrepræsentanter, udvalg, be
styrelse samt samarbejdspartnere. Al
le festtalerne var blevet afleveret den 
14. januar, men formanden Karl Gu

stav Sørensen måtte traditionen tro 
hædre de personer, som har gjort et 
ekstra stort og mangeårigt stykke ar
bejde for firmaidrætten i Fredericia, 
og DFIFs formand Tage Carlsen var 
også på pletten med to af DFIFs hæ
derstegn til Kirsten Rasmussen, Als
tom og John Jensen, TRE-FOR.

Til sidst kunne formanden for SIF 
(Samvirkende Idrætsklubber i Frede
ricia) John Bech Flansen sige mange 
rosende ord om en person han kald
te: "Mr. Fag & Firma". Herefter ud
nævnte han Hans Borbjerg til æres
medlem af SIF, og det var en meget ^

bevæget Hans Borbjerg som tog imo 
plaketten, mens der var stående klap
salver i hele salen.

Herefter var der musik og dans. 
Der var dog en del som måtte tidligt 
op næste morgen da FFFIF var arran
gør af DM kvalifikation i badminton, 
bowling og kegler og andre igen skul
le deltage i DM kvalifikation andre 
steder i landet, fortæller John Jen
sen, der er sekretær i FFFIF, og som 
har redigeret et jubilæumsskrift, der 
er sendt ud til alle klubber og samar
bejdspartnere i Fredericia. |

AF JOHN THRANE, REDAKTØR, DFIF. FOTO. EFI.

r
Flot indsats forfolkeidrætten

| Esbjerg Firmaidræt (EFI) kunne den 
24. januar 2001 fejre 50 års jubilæ
um, og dagen blev markeret med en 
jubilæumsreception den 2. februar. 
Blandt deltagerne ved den velbesøg
te reception, var Esbjerg Kommunes 
borgmester Johnny Søtrup (S), og 
han gav firmaidrætten i Esbjerg disse 
ord med på vejen:

- Det er en aktiv forening som i 
dag holder jubilæumsfest. I har på 
ingen måder mistet pusten - tværti
mod har man næsten indtrykket af, 
at foreningen bliver mere og mere 
energisk. Jeres daglige indsats for 
folkeidrætten har en uvurderlig be

tydning for Esbjerg. Det er også jeres 
fortjeneste, at Esbjerg er blevet kendt 
som en fremtrædende idrætsby, sag
de Johnny Søtrup.

Denne folkelige indsats gennem 
50 år kan man Læse om i et smukt ju
bilæumsskrift, som EFI har udsendt i 
forbindelse med jubilæet, og der teg
nes på en fin måde et billede af den 
store vestjyske forenings op- og ned
ture gennem et halvt århundrede.

Det første store højdepunkt blev 
nået i 1966, hvor man den 19. april 
fejrede rejsegilde på EFI hal nr. 1.
Det var den første rene firmaidræts
hal i Danmark, og året efter var EFI 
værter for DFIF's repræsentantskabs
møde. EFI var på det tidspunkt i 
1960'erne en af de største og mest 
dynamiske foreninger i DFIF.

Årene frem til 25 års jubilæet i 
1976 var præget af vokseværk, og 
med 250 klubber og næsten 5.000

medlemmer i 1980 pressede behovet 
for en hal 2 sig på. Den stod færdig i 
1982, men der måtte trækkes hårdt 
på alle ressourcer i foreningen, for at 
få tilbagebetalt byggelånet til Es
bjerg Kommune.

Med to idrætshaller, keglebaner 
og skydebaner og Veltofte Idræts
parks boldbaner tæt ved, har EFI dog 
noget nær perfekte rammer at tilbyde 
medlemmerne, og EFI har været vær
ter for talrige landsstævner under 
DFIF, og som medarrangør af et af 
Danmarks største motionsløb, Vest
kystløbet, har EFI markeret sig kraf
tigt i idrætsbiLLedet i Esbjerg.

Det var således en stolt EFI-for- 
mand siden 1979, Jens Lykke, der 
trods trange økonomiske tider, nu kan 
se tilbage på år 2000 som det bedste 
regnskabsår i hans formandstid, og 
dermed også se mere fortrøstnings
fuldt på fremtiden. |

DFIF-formand Tage Carlsen (th) fortæller Esbjergs 
borgmester Johnny Søtrup lidt om hvordan Ringkøbing 
Kommune støtter firmaidrætten. nr. 2 • 2001 Firmaidræt 13



Dynamiske kurser fra uddannelsesudvalget

Heal ing
- læ r om kroppens energier
lørdag d. 21. april 2001 kl. 10-17 i Nyborg.
Der kræves ingen forkundskaber til dette kursus
- alle kan lære det.
Sådan er kurset:
Du lærer at skabe helhed i kroppen, at heale dig 
selv og andre på en nem, enkel og effektiv måde. 
Du vil komme til at arbejde med:
•  Kroppens energibaner.
•  Farvernes påvirkning.
•  Grounding, øvelser i at bevare en god 

jordforbindelse.
Pris: kr. 250,- 
Tilmelding: 20. marts 2001.

Super Nova...
Lørdag d. 19. maj 2001 i Nyborg.
Et videregående kursus i DFIFs edb-program til 
dig, der har været på SuperNova- basis.
Indhold:
Finans/Firmamedlem
•  Udvidet brug af regnkab og opsætning af flet.
•  Anvendelse af indbetalingsdata fra bank/giro

til indlæsning i kassekladde.
Idræt A A B
•  Kreds- og landsstævne planlægning.
•  Udfærdigelse af program mv.
•  Deltagernes egne medbragte turneringer.
Pris: kr. 1.950,- Foreningspris: kr. 550,- 
Tilmelding: senest d. 2. april 2001.

Løb er sjovt - en workshop
lørdag d. 3. marts 2001 kl. 13-17 i Ringsted.

•  Hvorfor løbe?
•  Hvordan kommer jeg i gang.
•  Træningsplanlægning til 5 km, 10 km, 21 km og 

42,2 km.
•  Ernæring før, under og efter træning.
Du vil komme ud at løbe for denne lørdag vil teori 
og praktik blive forenet.
Pris: kr. 75,- incl. kaffe/te og brød 
Tilmelding: senest d. 21. februar 2001.

Petanque 2
D. 20.-22. april 2001 i Middefart.

pris: kr. 2.150,- Foreningspris: kr. 800, 
Tilmelding: senest d. 15. marts 2001.

R iffe l 3
D. 18.-20. maj 2001 i Randers.
Pris: kr. 2.200,- 
Foreningspris: kr. 850,- 
Tilmelding:
senest d. 2. april 2001.

Kegler 1
D. 27.-29. april 2001 i Kolding
Pris: kr. 2.200 Foreningspris: kr. 800,-
Tilmelding: senest d. 20. marts 2001.

Step up +
Søndag d. 18. marts 2001 kl. 10-17 i Odense.

Et kursus til instruktører og aspiranter, der har 
en til to sæsoners undervisningserfaring i step. 
Indhold:
•  Avanceret step koreograf i Tap Free.
•  Kreativitet.

Pris: kr. 550,- 
Foreningspris: kr. 300,- 
Tilmelding:
senest 1. marts 2001.

Fitness 3
D. 10.-11. marts 2001 i Tommer 

pris: kr. 2.700,-

Læs mere om kurserne i DFIF's uddannelseskatalog, som gratis kan rekvireres, eller kon
takt Jane på telefon 6531 6560, e-mail: jha@dfif.dk. Du kan også læse mere på 
www.dfif.dk, klik på »Kursuskatalog«.

mailto:jha@dfif.dk
http://www.dfif.dk


AF IVAN BJÆRGE, DFIF'S AKTIVITETSUDVALG
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Løb en tur med 
LøbeTouren

Det er sjovere at motionere 
i fællesskab end som solist, 
så derfor er LøbeTouren et 
godt aktivitetstilbud 
fra DFIF

\
\

| Hvad er LøbeTouren?
LøbeTouren er en kampagne, 
som DFIF tilbyder alle for
eninger, og den enkle idé er: 
„at få så mange som muligt 
t il at motionere ved at - gå, 
lunte eller løbe".
Der ydes tilskud til Løbe
Touren fra DFIF jvf. de gæl
dende regler, og selve kam
pagnen løber(!) fra 1. april 
t il 30. september hvert år.
For at skabe et vist konkur
rencemoment indberetter de 
deltagende foreninger hver 
måned, hvor mange de har 
fået ud at motionere, og re
sultaterne formidles løbende 
direkte til arrangørerne og 
gennem Firmaidræt.

Alle burde være med
Den helt store fordel ved Lø
beTouren er, at den kræver 
yderst begrænsede ressour
cer, og derfor burde enhver 
forening med respekt for sig 
selv have denne aktivitet på 
sit program.

Den enkelte forening af
gør selv i hvor mange måne
der, aktiviteten tilbydes og 
hvor mange gange om ugen, 
der skal løbes, ligesom læng
den af de enkelte distancer 
også er op til den enkelte 
forening.

Hvert år i oktober afhol
der vi et kampagnetræf, hvor 
den netop overståede sæson 
bliver evalueret ligesom den 
nye sæson planlægges m.v.

Under samme træf bliver 
årets forening kåret, ligesom 
der uddeles årets fiduspokal 
t il den forening, som gennem 
nytænkning, kreativitet m.v. 
har gjort sig fortjent dertil.

Lån et puLsur
Vi er i øjeblikket ved at un
dersøge muligheden for at 
kunne tilbyde LøbeTour-sved- 
trøjer, og har mulighed for at 
udlevere opvarmningsbånd 
med musik. Desuden har vi 
mulighed for at udlåne puls
ure til de foreninger, som 
kunne tænke sig sådanne.
Det er tanken, at hver for
ening kan låne 2 pulsure i en 
periode på 3 måneder. Det 
gælder hele året rundt og ik
ke kun i kampagneperioden.

Også rulleskøjter
Der er flere foreninger, der 
også har rulleskøjteløbere 
med, og man skal huske på, 
at rulleskøjter i færdselsmæs
sig henseende er at regne 
som gående, hvorfor disse 
motionister bør indgå i Løbe
Touren og ikke under Tour de

Pedal! Så hvis man allerede 
har åbnet op for rullerne, ja, 
så bør man da bare tilmelde 
sig LøbeTouren.

Fællesskab er sjovt
Så har du eller din forening 
fået lyst t il at høre nærmere 
herom, kan du rekvirere fol
dere og få en snak med Birte 
og Bo på forbundskontoret 
om de serviceydelser, der hø
rer til LøbeTouren.

Jeg håber og ønsker vir
kelig, at vi bliver rigtig man
ge under LøbeTouren og 
fremover, for husk på: alle 
kan jo deltage - og det er jo 
nu engang sjovere at motio
nere i fællesskab end som so
list!

DFIF's aktivitetsudvalg øn
sker alle en rigtig god Løbe- 
Tour og god vind. |

17 af DFIFs foreninger er tilmeldt 
LøbeTouren i 2001. Din forening kan 
prøve LøbeTouren i år og så evt. være 
med på fuld kraft fra næste år.

\
\
\
\

FAKTA:
17 foreninger er med i 
LøbeTouren i 2001: 
Bramming, Fredericia, 
Grindsted, Haderslev, 
Hjerteforeningens Moti
onsklub, Amager, Hjerte
foreningens Motionsklub 
Børkop, Hjerteforenin
gens Motionsklub Maribo, 
Hjerteforeningens Moti
onsklub Vejle, Holstebro, 
København, Lemvig, Mid
delfart, Odense, Ry, Sæby, 
Vordingborg og Aalborg.
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\  Debat
AF GUNNER F. NIELSEN, AKTIVITETS KONTAKT PERSON, DANSK MOTIONS FORBUND
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Opfordring 
til samarbejde

Svar på indlæg fra Elin Kristian
sen, Aulum, marchforeningen 
Hosekræmmerne i Firmaidræt 
nr. 10 - 2000

| Elin Kristiansen, marchforeningen Hosekræmmerne, 
opfordrer i et indlæg i Firmaidræt til samarbejde om 
traveture.

Der skal slet ikke være nogen tvivl om, at vi i 
Dansk Motions Forbund også gerne ser et samarbej
de imellem de lokale firma idræts foreninger og lo
kale vandreforeninger om at arrangere lokale vand
reture, hvor dette kan lade sig 
gøre.

I det aktuelle tilfælde er der ikke en vandrefor- 
ening i Ikast. Jeg ved, at der har været forsøgt op
rettet kontakt mellem Ikast Familie- og Firma Idræt 
og den vandreforening som ligger tættest på. Men 
det har åbenbart ikke kunnet lade sig gøre at etab-

\lere et samarbejde.
Jeg er også vidende om at flere vandreforeninger 

arrangerer „Tour de Pedal" i byer hvor der ikke er lo
kale afdelinger af firmaidræt, eller hvor den lokale 
forening ikke har ønsket at deltage i dette arrange
ment. Det er, synes jeg, et bevis på at der er opstå
et samarbejde mellem foreninger i Dansk Motions 
Forbund og lokale firma idræts foreninger.

Jeg vil gerne opfordre alle medlemmer af Dansk 
Motions Forbund t il at tage vel imod en eventuel 
henvendelse fra en lokal firma idræts forening om 
samarbejde.

Desuden håber jeg at lokale firma idræts forenin
ger, hvis de vil forsøge at få samme succes som 
Ikast Familie- og Firma Idræt har haft med „Trave 
Tour", vil henvende sig t il de lokale vandreforenin
ger. Den lokale vandreforening skal selvfølgelig være 
medlem hos Dansk Motions Forbund. |

Blanketter pa 
www.skytten.dk
God nyhed for skytterne. De Dan
ske Skytteforeninger (DDS) nye
ste service er nem adgang til stri
bevis af blanketter på DDS' 
hjemmeside

| DDS har lagt en stribe blanketter ind på deres 
hjemmeside; SKV 1,2,3,4 og 5 som foreningerne bru
ger til våbenregistrering. Der er også lagt en blanket 
t il transporttilladelse til foreningernes medlemmer 
ind. Blanketterne er lagt som pfd-filer, der åbnes med 
Acrobat Reader. Det betyder umiddelbart at blanket
terne kan udfyldes, men der kan ikke redigeres i op
sætningen. Skal der eksempelvis indsendes tre kopier, 
sørger programmet automatisk for at der printes tre 
kopier. Formanden skal blot huske at underskrive alle 
tre. Blanketter kan gemmes i computeren, og det gi
ver yderligere en lettelse for dermed kan formanden 
bruge en som master således at en stribe oplysninger 
kun skal skrives en gang og efterfølgende kan gen
bruges.

SKV 3 skal indsendes nu
SKV 3 skal indsendes af alle foreninger med angivelse 
af hvilke personer der har adgang til våbenskabe og 
bokse. Det omfatter alle medlemmer som har ansva
ret for nøgle/adgang til våbenopbevaringen; altså ik
ke kun bestyrelsesmedlemmer. Det er vigtigt at un
derstrege, at det gælder medlemmer med ansvar, ek
sempelvis bestyrelsesmedlemmer og instruktører. Alle 
øvrige kan hente og aflevere våben i bokse på en 
træningsaften uden indberetning. Og samtlige for
eninger skal sende blanketter indtil politiet. Også 
selv om bestyrelsen tidligere er godkendt af politiet.

Foreninger skal ikke søge tilladelse til at købe fle
re pistoler/revolvere. Og de skal heller ikke søge om 
tilladelse til køb af større kalibrer end .32. Det er kun 
enkeltpersoner som skal søge justitsministeriet. Der 
har i starten med de nye regler været lidt uklarhed 
om, hvorvidt foreninger også skulle søge.

Skytter der vil søge om tilladelse til flere end to 
pistoler/revolvere og/eller kalibrer over .32, skal be
nytte det specielle ansøgningsskema, som via for
eningerne og skytteforeningernes våbenregistrering 
sendes t il politiet og Justitsministeriet. |
Kilde. Fra De Danske Skytteforenings medlemsblad "Skytten".
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.Landet rundt
FKS, Odense:
Håndbold og fodbold 
sammen igen
| Indefodbold- og håndboldafde
lingerne i FKS, Odense, har nu ta
get initiativ t il at arrangere et 
samlet stævne håndbold- og fod
boldspillere.
- Ideen er at genskabe de "gode 
gamle dage", da fodbold og hånd
bold altid var samlet t il lands
stævne. En positiv oplevelse, som 
vi gerne vil forsøge at genoplive, 
fortæller Ellen Sørensen fra FKS, 
Odense.
Stævnet afvikles den 21. og 22. 
april, og fodboldspillerne skal dy
ste i en dame-, herre-, mix- og 
oldboysrække. Det koster kun 300 
kr. pr. hold at være med. Hånd
boldspillerne skal kæmpe i en da
me-, herre- og mix-række. Her ko
ster det 500 kr. pr. hold at være 
med.
Der v il selvfølgelig blive arrange
ret aftenfest med fællesspisning 
og dans. Overnatning tilbydes på 
skole i umiddelbar nærhed af FKS- 
hallerne. Sidste frist for tilmel
ding er den 2. april 2001.
FKS, Odense håber at rigtig man
ge vil benytte sig af dette tilbud, 
så hvis jeres klub ikke får en ind
bydelse gennem den lokale for
ening, bedes I kontakte FKS, 
Odenses kontor på tlf. 66 17 46 
06 eller Ellen Sørensen på tlf. 66 
16 58 80, hvor I også kan få 
yderligere oplysninger om stæv
net.

Tønder: Hydro Cup
| Tønder og Omegns Firmasport 
og Heat Transfer Tønder a-s ind
byder t il håndboldstævne Hydro 
Cup i Tønderhallerne den 21.-22. 
april 2001. Det store håndbold
stævne, der afvikles for 21. gang, 
har deltagelse af norske og tyske 
hold, og arrangørerne betegner 
stævnet som et af Danmarks stør
ste og hyggeligste håndboldstæv

ne for firmahold. Der spilles i 5 
rækker, en herrerække, en dame
række og en elite mixrække, og 
desuden er der en hyggemixrække 
og en „bare for sjov" række, hvor 
der kun kan deltage udklædte 
hold. Der afholdes naturligvis af
tenfest lørdag. Sidste frist for t il
melding er den 9. marts, og fore
tages til: Heat Transfer Tønder a- 
s, tlf. 74 72 03 04, fax. 74 72 33 
13. Spørg efter Dieter Bjørn lok. 
3154 eller Heidi Nielsen lok.
1320.

Tour de Pedal feltet 2001
| Deltagerfeltet t il Tour de Pedal 
2001 er nu klar, og kampagnese
kretær Birte Westing fra DFIFs 
aktivitetsudvalg kan melde om ny 
deltagerrekord med ikke færre end 
46 deltagerbyer, og det er lykke
des at samle et imponerende felt 
af deltagerbyer. Cykelkampagnen 
starter den 1. maj, og der startes 
i følgende byer:

Aulum, Bov, Bramming, Brøn
derslev, Ebeltoft, Farsø, Fre
derikshavn, Give, Glejbjerg, 
Grenaa, Grindsted, Haderslev, 
Herning, Hillerød, Hirtshals, 
Hj. Mot. Fredericia, Hj. Mot. 
København, Hj. Mot. Silke
borg, Hjørring, Holstebro, 
Ikast, Kolding, Korsør, Lem
vig, Midtfyn, Nakskov, Ny
borg, Odder, Ribe, Ringsted, 
Ringkøbing, Skanderborg, 
Skive, Skælskør, Slagelse,

Struer, STØFI, Sæby , Tønder, 
Vamdrup, Varde, Vejen Vejle, 
Turcyklisterne, Vestfyn og 
Aabenraa.

Svendborg:
Kom og vær med
| Svendborg Firma Sport samlede 
i weekenden den 10.-11. februar 
over 900 firmasportsfolk t il det 
traditionsrige "Kom og vær med" 
stævne. Det var 46. gang det sto
re stævne blev afviklet, og de 
900 idrætsudøvere fra 90 danske,
9 tyske og 2 svenske firmaklubber 
lagde beslag på alle haller i 
Svendborg og omegn for at dyste
i bowling, fodbold, håndbold, 
badminton og skydning. Der del
tog 425 i aftenfesten, og 20-25 
firmaer har været med de sidste
10 år, og det tager formanden for 
SFS, Jørgen Nielsen, som et bevis 
på at folk hygger sig og har en 
dejlig weekend sammen med kol
leger og venner.

FKS, Odense 
hædrer mestre
| Firmaklubbernes Sammenslut
ning, Odense fik sidste år 89 dan
marksmestre i idrætsgrenene bil
lard, bowling, badminton, bord- 
tennins, dart, udefodbold, hånd
bold, riffel- og pistolskydning. 58 
af dem mødte op, da FKS, Odense 
fejrede dem ved et DM-arrange- 
ment den 28. januar. Forhistorien 
er, at FKS, Odense for et par år si
den foreslog, at også DM-vinder- 
ne i firmaidræt skulle have en in
vitation t il et DM-arrangement på 
Odense Rådhus, hvor årets DM- 
vindere blev fejret. FKS, Odense 
fik afslag, så i stedet besluttede 
man i FKS, Odense selv at afholde 
en højtidelighed med hyggeligt 
samvær. Det var 3. gang at arran
gementet afholdes, og man havde 
allieret sig med kulturrådmand 
Ruth Larsen t il at hylde DM-vin- 
derne.

T o u r  -
déPedal”

V
H F
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\Nyt om navne
Ny uddannelsesdirektør
| Undervisningsminister Margre
the Vestager har besluttet, at ud
dannelsesdirektøren for området 
for folkeoplysning og voksenud
dannelser, Kim Mørch Jacobsen, 
overtager den ledige stilling som 
uddannelsesdirektør for området 
for grundskolen i Undervisningsmi
nisteriets uddannelsesstyrelse. 
Uddannelsesdirektør Kim Mørch 
Jacobsen var fra 1976 lektor ved 
Nordens Folkliga Akademi under 
Nordisk Ministerråd og blev i 1984 
udnævnt t il leder af Udviklings
centeret for Folkeoplysning og 
Voksenundervisning under Under
visningsministeriet.

Kim Mørch Jacobsen blev i 1993 
udnævnt til direktør i Undervis
ningsministeriets daværende folke
oplysningsafdeling, og har siddet i 
arbejdsgruppen der står bag den 
seneste revision af Folkeoplys
ningsloven.

To fortjenststegn 
i Nakskov
| Kasserer i Nakskov Firma & Fami
lie Sport (NFFS), Bjarne Petersen, 
har modtaget forbundets fortjenst- 
tegn. Bjarne blev valgt ind NFFS' 
bestyrelse i 1975, og allerede i 
1976 overtog han kassererjobbet. 
Bjarne har også været aktiv i flere 
udvalg, bl.a. i bordtennis, hvor 
han en periode var formand. Man 
går aldrig forgæves hvis man spør
ger Bjarne om hjælp. I øjeblikket 
er han bl.a. meget aktiv ved etab
leringen af 10 petanque-baner til 
firmasporten Nakskov, og han har 
ved talrige lejligheder repræsente

ret foreningen ved møder på for
bunds- og landsplan.
Tidligere formand for NFFS og nu
værende formand for fodboldud
valget i NFFS, Henning Grøndahl, 
har modtaget forbundets fortjenst- 
tegn. Flenning blev valgt ind i be
styrelsen som formand for NFS i 
1969. Han var formand i 3 år, 
hvorefter han overtog kassererjob
bet frem til 1976. Samme år blev 
han næstformand, og der findes 
nok ikke et udvalg i NFFS, hvor 
Henning ikke har lagt sin arbejds
kraft. Henning var også med til 
oprettelsen af Storstrøms Amts
kreds under DFIF, og han sidder 
stadig i kredsen som revisor. Hen
ning er på NFFS' kontor hver dag 
mellem 10 og 12 og han blev for 
et par år siden udnævnt til æres
medlem af foreningen.
Begge fortjensttegn blev overrakt 
den 27. november 2000 af styrel
sesmedlem i DFIF, Kurt Petersen i 
f.m. foreningens rep.-møde.

To gange hæderstegn 
i Ringsted
| Poul Printz og Preben Pedersen,
Ringsted Firma Sport (RFS), har 
modtaget forbundets hæderstegn. 
Poul Printz blev indvalgt i center
udvalget i 1988, og blev i 1989 
valgt til kasserer i RFS. I 1996 blev 
kassererposten skiftet ud med po
sten som sekretær, en post han 
stadig bestrider. Preben Pedersen 
startede sin karriere i RFS i 1987, 
hvor han blev valgt til radioudval
get. I 1988 blev han valgt til for
mandsposten for Firmasportens Fri
tidscenter. Preben fik sæde i besty
relsen i 1993, hvor han sørger for 
forbindelsen mellem udvalg og be
styrelsen, ligesom han står for kon
takten til Ringsted Kommune. Pre
ben fik i 1998 RFS højeste udmær
kelse A.H.J.S. pokalen.
Hæderen blev overrakt i f.m. repræ
sentantskabsmødet i RFS den 21. fe
bruar 2001 af DFIF's styrelsesmed
lem Kurt Petersen, Slagelse.

Erling Gerster stopper

ret. Den grafiske 
bistand vil blive 
lagt over i et nyt 
informations- og 
kommunikations
center, der sam
ler IT-afdelingen, 
forbundets blad
virksomhed, 
webmasterfunk-
tion samt 
desktopfunktion.
DFIF's kredse og 
foreninger vil så
ledes stadigvæk 
kunne indhente 
grafisk bistand 
t il fremstilling 
af tryksager, 
men trykkerifunktionen vil blive 
lagt ud af huset. I forbindelse 
med Erling Gersters sidste ar
bejdsdag på forbundskontoret 
den 16. marts, lukker kontoret 
og telefonerne kl. 12.30.

DFIF's trykker, Erling 
Gerster går på efterløn 
den 16. marts 2001.

| Den 16. marts 2001 bliver på fle
re måder en mærkedag i DFIF. Er
ling Gerster, forbundets trykker 
gennem 18 år går på efterløn. Er
ling har netop rundet de 63 år, og 
vil nu hellige sig familien og fri
tidsinteresserne, hvor bl.a. et nyt 
sæt fiskegrej skal afprøves, og vi 
ved, at rejsekatalogerne er blevet 
studeret flittigt det sidste års tid. 
Erling blev udlært som typograf i 
1958 og arbejdede i flere år som 
avistrykker på Fyns Amts Avis i 
Svendborg. Han blev ansat i for
bundet den 1. februar 1983 da for
bundskontoret lå i Tåsinge-Hallen. 
Erling har igennem årene service
ret DFIF's foreninger og kredse 
med et milliontal af kuverter, tryk
sager, brevpapir, og har samtidig 
ydet sagkyndig grafisk bistand når 
et logo, en blanket eller en folder 
skulle produceres.
Samtidig med at Erling stopper, 
ophører trykkeri 
funktionen på 
forbundskonto-
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\Kort nyt
To-dags idrætsmøde
| DFIFs Idrætsudvalg har udsendt indkal
delse t il idrætssektionsårsmøde og idræts
møde den 5.-6 maj 2001 t il alle kredse og 
foreninger. Det er første gang at Idrætsud
valget indkalder t il et to-dagsmøde, og 
Idrætsudvalget forventer at mange idræts
ledere i kredse og foreninger benytter sig 
af muligheden for at præge idrættens ud
vikling i DFIF.
Mødet indledes med idrætssektionsårsmø
der i de enkelte idrætsgrene fra kl. 14.00, 
og lørdag aften er der socialt samvær. Mø
det genoptages søndag med et fælles tema 
med input fra en spændende foredragshol
der for alle deltagere, og fortsætter frem 
t il kl. 13.00, hvorefter der er hjemrejse. 
Forslag der skal behandles skal være ind
sendt t il forbundskontoret senest den 5. 
marts 2001. Tilmelding t il årsmødet er se
nest den 5. april, og indstilling af kandida
ter t il valg til sektionerne skal indsendes 
ligeledes senest den 5. april.
Allerede nu skal der findes et nyt medlem i 
badmintonsektionen, idet Bjarne Sørensen, 
FKS, Odense træder ud af sektionen. Bow
lingspillerne skal også finde nyt sektions
medlem, idet Inge bruun, Randers ikke øn
sker genvalg.

Stepbænke sælges
| 30 Reebok stepbænke sælges billigt. 
Stepbænkene er brugt på DFIF's Cardio 
Congress 2001 og sælges nu for 600 kr. 
plus moms pr. stk. plus forsendelse fra 
DFIF's forbundskontor i Nyborg. (Nypris 
800 plus moms.)
Kontakt Musik og Sport v/ Poul Dyrby på 
tlf. 54 96 60 01 eller 54 96 60 00.

Motionscentre vandt momssag
| Vestre landsret har besluttet, at landets 
private helsestudier slipper for at betale 
moms for prioden fra 1995 og indtil 24. 
marts 2000.
Sagen var rejst af Dansk Helse Forbund på 
vegne af de private helsestudier. I 1995 
besluttede Told & Skat, at de private hel
sestudier skulle betale moms af deres ind
tægter i modsætning t il de helsestudier, 
der drives af det offentlige eller foreninger,

der er fritaget for moms. Myndighederne 
begrundede momskravet med, at der fore
gik egentlig undervisning i lokalerne. En 
konsekvens af dommen er, at de private 
helsestudier nu kan kræve momsen tilbage 
for fem års virksomhed.

Leo Frederiksens - og Knud 
Busch's Mindepokal
1 1 forbindelse med de forestående idræts- 
sektionsårsmøder/idrætsmødet den 5.-6. 
maj 2001 på Flotel Nyborg Strand skal der 
bl.a. uddeles 2 af DFIF's mindepokaler. Det 
drejer sig h.h.v. om:
• Leo Frederiksens Mindepokal, som tilde
les en firmaidrætsleder, der har virket til 
gavn for skyttesagen i DFIF.
• Knud Busch's Mindepokal, som tildeles 
en firmaidrætsleder, der har virket t il gavn 
for håndboldsporten i DFIF.
DFIF's kredse, foreninger, forbundsstyrelse, 
udvalg og idrætssektioner kan indstille 
kandidater t il disse to mindepokaler, og 
evt. indstillinger skal være DFIF's idrætsse
kretariat i hænde senest den 5. marts 
2001.
DFIF's idrætsudvalg foretager udvælgelsen. 
Vi ser frem til at modtage indstillinger til 
disse to mindepokaler. Indstillinger kan 
sendes t il DFIF's idrætssekretariat.

Julemærkemarch succes
| Den 24. udgave af Julemærkemarchen 
blev en succes, takket være de mange fri
villige hjælpere og den positive omtale af 
Julemærkemarchen i medierne. Der var 
fremgang deltagermæssigt, og for første 
gang var der startsteder med over 1000 
indløste startkort, fortæller Ingolf Rom
lund, der er formand for Julemærkemar
chen.
Årets overskud af Julemærkemarchen blev 
på 325.000 kr., og de mange rare penge 
blev overrakt på Julemærkehjemmet Kilde
mose i Ølsted af Julemærkemarchens pro
tektor, greveparret Ingolf og Sussie af Ro
senborg.
Næste gang der afvikles Julemærkemarch 
er den 2. december over hele landet.

DFIF
Dansk

Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 • 5800 Nyborg

Tlf. 65 31 65 60 • Fax 65 30 14 26

Eksped it io n :
Man.-torsdag kl. 8.00-15.30.

Fredag kl. 8.00-15.00.

General- Aktivitets-
sekretær konsulenter:

Svend Møller Bo Isaksen
Cedervænget 14 Vestergade 3
5700 Svendborg 5881 Skårup
Tlf. 6222 5733 Tlf. 6223 1433

Mobiltlf. 4013 8733 Mobiltlf. 4045 7861
E-mail: sm@dfif.dk E-mail: au.bo@dfif.dk

Styrelsen: Jan Knudsen
Formand Tage Carlsen Westermannsvej 15

Grønnegade 25 5230 Odense M
6950 Ringkøbing Tlf. 6591 0803

Tlf. 9732 5520 Fax. 6591 0803
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Familiens
pusterum

Succes for Hirtshals 
Familie- & Firmaidræt 
der hver fredag samler 
over 600 børn og voksne 
t il familieidræt

Josefine på 4 nyder at bade sammen med mor og 
far. Gitte og Niels har sammen med deres 4 børn 
gået til familieidræt i 5 år.

| Hver fredag summer der af liv og glade dage i idræts- og svømmehal
len i Hirtshals, hvor Hirtshals Familie- & Firmaidræt (HFF)slår dørene 
op for familieidræt. Her kan forældrene lægge en uges slid på arbejds
pladsen bag sig, og nyde nogle timer med motion, leg og samvær sam
men med deres børn.

- Det er simpelthen noget vi skal til. Det er en god afslutning på 
ugen, og ungerne ser frem til hver fredag når vi skal t il familieidræt, si
ger Niels Olsen, der sammen med sin hustru Gitte og deres 4 børn, Jo
sefine på 4 år, Joakim på 9, Mads på 12 og Mikkel på 15, har gået t il 
familieidræt de sidste 5 år.

- Det er sjovt at lave noget sammen. Der er jo alverdens ting og ak
tiviteter de kan prøve, og så er folkene bag familieidrætten gode til at 
finde på nyt. I sidste måned kunne man prøve at dykke, og det var 
spændende, siger Niels.

Mange nye familier
HFF har kørt med familieidræt i 12 år, men efter en lille afmatning de 
senere år, besluttede man at lave lidt mere reklame. Der blev sendt en 
folder med tilbuddet ud til alle firmaer i Hirtshals, og det gav bonus.

- Der kom mange nye familier da vi startede i september, og nu er 
vi oppe på 141 familier med 621 børn og voksne, og der er rigtig man
ge nye familier med små børn. Vi har børn fra et halvt til 18 år, fortæl
ler Helle Hansen fra HFF.

Det koster blot 350 kr. for en familie at deltage for en sæson, og så 
kan man bruge alle faciliteter i hallen og i svømmehallen hver fredag 
fra 17 - 20.

- Vi deler idrætshallen op i et legeland for de mindste med to hop
peborge, en trampolin og bolde, og for de lidt større børn og voksne er 
der badminton, bordtennis, fodbold, floorball og volleyball, og så der 
er frit slag i styrketræningslokalerne. Den mest populære aktivitet er 
svømmehallen, og det er fint at se alle de små børn komme ud med 
nattøj på, lige klar t il at tage hjem efter 3 timer med gang i den, siger 
Helle Hansen.

Månedens familie
En af de nye familier er Anita og Kai Andersen, der sammen med deres 
to børn, Caroline på snart 9 og Kamilla på 5, ser frem til fredagen.

- Det er simpelthen den dag, hvor vi alle kan være sammen. Til dag
lig er det arbejde og tidligt op og tidligt i seng. Det er en fin måde at 
slutte ugen på, og børnene elsker det, siger Anita.

- De er utrolig gode t il at finde på nye ting. Hver måned er der en 
ny aktivitet. Vi har kunnet prøve at dykke, der var juletræsfest, en fi
skeolympiade og i februar er der fastelavnsfest.

Hver måned kåres den familie, der deltager mest sammen, både i 
idrætshallen og i svømmehallen, og i sidste måned blev det netop fa
milien Andersen, der kunne drage hjem til en ekstra fredag aften-hygge 
med præmien, en gufkasse med slik, chips og sodavand. |


